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Příloha 

   námaha                      sebereflexe 

„Je velmi těžký pracovat tak, abysem rozvíjel kompetence. Pro mě třeba jako osobně,  

     dovednosti/trénink 

abych si to uvědomil. Že vlastně tam chybí i třeba ten trénink, chybí takový jakoby to  

    srozumitelnost/ nejistota  kompetence 

know-how pro mě. Jak vlastně uchopit ten předmět, abych rozvíjel ty kompetence a  

  obsahy 

nezáviselo to na tom obsahu třeba, co se týká toho dějepisu. Třeba u té angličtiny je to  

srozumitelnost       obsahy 

jednodušší, tam jakoby tam je jasný, že ten jazyk prostě slouží k tomu, ten obsah slouží   

                                         znalosti     srozumitelnost 

k tomu rozvoji toho, co ty děti umí, že jo. Tam je to jakoby pro mě srozumitelnější. V tom  

námaha      stagnace 

dějepisu je to takový jakoby těžší, takže tam neustále jakoby sklouzávám k tomu, že vlastně  

                             obsahy                                                                                   změna 

učím fakta, nějaký obsah. Myslím, že je jako důležitý, abysme se teď odprostili od školení  

       změna 

typu „Neúspěšný žák“ a „Žák cizinec“. A pokud teda chceme udělat to RVP tak, aby  

        kompetence   dovednosti/trénink    didaktika 

jsme učili kompetence, tak naučit to ty učitele. Důkladná masáž prostě, opravdu didakticky,  

                                          kompetence    vzdělání 

jak uchopit to, aby byly rozvíjeny kompetence. Já jsem vylezl z vysoké školy, to byl rok  

                        didaktika 

2005 a my jsme měli didaktiku dějepisu a tam pro nás byla vrcholná vlastně na tý vysoký  

               nástroje                didaktika /vzdělání   

škole, byla vrcholná technika, co jsme se učili třeba na tý didaktice, tak byla práce  

        nástroje     praxe    nástroje 

se zpětným projektorem. Když jsem přišel do školství, že jo, prostě zpětnej projektor vlastně  

  aktuálnost      nástroje 

nebyl už k dispozici. Tam vůbec nikdo nepředpokládal nějaký jako cédéčka nebo já nevím  

                   nástroje                            praxe 

interaktivní mapa, internet, jak využít telefony. Prostě jako v podstatě si ani teď   

                                           trénink/vzdělání         

neuvědomuji, že bych byl na nějakém školení, kde by mě jako naučili, vopravdu říct 

 



8 

 

  didaktika/dovednosti                                                               námaha 

nějakou metodu, jak bych prostě ty děti naučil něco. Musím to jako vymýšlet složitě. A  

námaha       čas    

A pořád tím pádem jak to vymýšlím a je to vlastně náročnější, když na to nemám čas, tak  

                        stagnace                  obsahy      

prostě sklouznu k tomu, že učím obsah. Stejně jako ta revize, si myslím, že s tím budu  

       námaha                                                                        ŠVP      

prostě bojovat. Jako vzpomínali jsme, jak jsme dělali ŠVP, že jo. Tak to prostě, když se,  

    změna                                           srozumitelnost/nejistota    rezignace 

zrušily osnovy, tak to bylo prostě jako ty učitelé byli úplně bezradný, už jenom lepily ty  

                                              kompetence                                            sebereflexe   

předměty, že jo. Teď jsme psali nějaký ty kompetence, teď bylo nám jasné, že půlka toho,  

                                            formalita                                                                                rezignace 

co píšeme, jsou vlastně jakoby formality Jsou jako vyloženě slinty, když to teda vezmu  

                                                          srozumitelnost                                             formalita   

v uvozovkách. A jako ani jsme tomu pořádně třeba nerozuměli, ale prostě to tam muselo  

          kompetence                               rezignace    

nějak být ty kompetence, jak rozvíjíme kompetence. Tak jsme to tam jako teda napsali, ale  

                       praxe                                                                                                                     sebereflexe 

vlastně jestli jsme to používali, nebo jestli to takhle děláme po těch 17 letech, nejsem úplně 

schopný říct.“ (Jan) 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


